
 Obec Dlouhé, Dlouhé 10, 592 55 p. Bobrová, IČO 00599361

Č. j. 04/23

Zápis ze     6. zasedání zastupitelstva obce Dlouhé ve volebním období 2022 - 2024   

konaného dne 15. 6. 2023, od 19:00 hod, v     zasedací místnosti obce  

Přítomní členové ZO (9 z 9):
Hlavatá Jaroslava, Ing. Hlavatý Josef, Hubl Jiří, Krejsek Jan, Musilová Ludmila, Petera Roman, Ing. Stupka 
Jaroslav, Tulis Josef, Tulisová Pavlína
Omluven: ---       
Hosté: anonymizováno

Přítomní občané: Ing. anonymizováno, anonymizováno

Ověřovatelé zápisu:    Ing. Stupka Jaroslav, Tulis Josef 
Zapisovatel:                Tulisová Pavlína

Navržený   program:    
1. Zahájení
2. Volba ověřovatelů zápisu
3. Finanční zhodnocení volných finančních prostředků-doplňující informace finančního poradce  
4. Schválení závěrečného účtu obce za rok 2022 včetně zprávy o přezkoumání hospodaření obce 
5. Schválení účetní závěrky za rok 2022 
6. Hospodaření obce a zpráva o činnosti 
7. Rozpočtové opatření 3/2023 
8. Schválení bezúročné půjčky Mikroregionu Novoměstsko na předfinancování dotace na 

projekt Odpadového hospodářství 
9. Různé
10. Závěr

1) Zahájení 

Zasedání  Zastupitelstva  obce  Dlouhé  (dále  též  jako  „zastupitelstvo“)  bylo  zahájeno  v 19.00  hodin 
starostkou obce Jaroslavou Hlavatou, která  konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno. Informace podle 
§93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce (i elektronické) zveřejněna v souladu se zákonem po dobu 
nejméně           7 dní, a to od 8. 6. 2023 do 16. 6. 2023. Zastupitelé obdrželi pozvánku a materiály e-mailem,  
všichni přijetí potvrdili. Zastupitelstvo je usnášení schopné, přítomna nadpoloviční většina zastupitelů.
Starostka seznámila  s programem jednání,  který zastupitelé  obdrželi  s pozvánkou a  zeptala  se,  zda chce 
někdo program doplnit.  Nebylo tomu tak.  Program byl  hlasováním schválen. Vedením dalšího  průběhu 
schůze pověřila místostarostku obce (dále jen předsedající). 
Návrh usnesení č. 04/23/01 – Zastupitelstvo obce schvaluje program dnešního jednání. 
Hlasování:  9 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

2) Volba ov  ěř  ovatel  ů   zápisu  
Starostka navrhla za ověřovatele zápisu Ing. Stupku Jaroslava a Tulise Josefa.
Návrh usnesení č. 04/23/02 – Zastupitelstvo obce určuje za ověřovatele Ing. Stupku Jaroslava a Tulise 
Josefa. 
Hlasování: 9  pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno
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3) Finanční zhodnocení volných finančních prostředků-doplňující informace finančního 
poradce  
Na minulém jednání vznesen dotaz na vlastnickou strukturu Monetiky, proto byl znovu pozván finanční 
poradce, aby odpověděl na případné dotazy. Stále je navrhováno ke schválení uložení volných finančních 
prostředků na Spořící účet u Monety Bank ve výši 950 000,- Kč a do Monetiky 2 mil. Kč, jak prezentoval 
finanční poradce pan anonymizováno. Zde uvádíme odpovědi na dotazy, které padly od zastupitelů na minulé 
schůzi a které zaslal pan Karásek na e-mail:
1. stáří fondu - Ano, fond vznikl poměrně nedávno, nicméně REPOopreace jako takové jsou s námi již od vzniku 
ČNB. Tyto obchody začaly být zajímavé teprve poměrně nedávno při zvýšení úrokových sazeb. Monetika existuje nyní 
3/4 roku a avizované zhodnocení plní.
2. Vlastnická struktura - Vlastnická struktura fondu není vidět, protože se jedná o otevřený podílový fond, kde 
vlastníci fondu jsou veškeří investoři, kteří si od fondu koupili podílové listy. 
3. Princip investování - Princip fungování je na základě 2TREPO operací. Ve zjednodušeném systému investor pošle 
peníze do depozitáře (Česká spořitelna), depozitář na základě smlouvy o obhospodařování pošle peníze do ČNB na 14 
dní. Po 14 dnech ČNB vrací peníze do depozitáře + výnos. Toto schéma se poté neustále opakuje.
4. Správce fondu Monetika je investiční společnost Investika a.s.
5. Poplatky - Dle sazebníku je zde vstupní poplatek 1 %, nicméně svým klientům tuto investici dávám za 0,5% 
vstupního poplatku.
Poplatek za obhospodařování a administrativu investor vůbec nezaznamená. Jsou totiž zahrnuty už v jejich marži. 
7%REPO-6,5% výnos= 0,5% marže (složená z poplatků za obhospodařování a administrativních poplatků)
Ve smlouvě je uveden běžný účet obce, na který v případě odkupu budou peníze zaslány, takže je zde i jisté 
jištění, že peníze nelze poslat jinam. Návrh smlouvy obdrží zastupitelé na e-mail. Peníze jsou k dispozici do 
3 dnů, v případě potřeby. 
Monetika je  otevřený podílový fond,  investuje  se  do dluhopisů u ČNB.  Rizikovost  1  ze  7 na stupnici.  
Nejpozději do 3 dnů jsou peníze k dispozici. Dotaz, kdo založil tu Monetiku. Vymyslela ji firma Investica, ta 
ale nemá přístup k našim penězům.
Návrh usnesení č. 04/23/3 –Zastupitelstvo obce Dlouhé schvaluje zřídit Spořící účet u Monety Money 
Bank s částkou 950 000,- Kč a 2 mil Kč investovat do produktu Monetika přes finančního poradce 
anonymizováno. 
Hlasování:  7 pro, 0 proti, 2 se zdržel – schváleno.

4) Schválení závěrečného účtu obce za rok 2022 včetně zprávy o přezkoumání hospodaření 
obce 
ZO  projednalo  údaje  o  ročním  hospodaření  obce  za  rok  2022,  které  účetní  zpracovala  souhrnně  do  
závěrečného účtu, který byl zveřejněn na úřední desce obce, a to i v  elektronické podobě od 29. 5. 2022 
včetně  zprávy o  přezkumu hospodaření.  Zastupitelé  návrh  závěrečného účtu  obdrželi  s pozvánkou.   Při 
zveřejnění byla stanovena lhůta pro uplatnění písemných připomínek k návrhu závěrečného účtu ze strany 
občanů.  V této  lhůtě  nebyly  doručeny  připomínky  občanů.  Na  jednání  zastupitelstva  obce  také  nebyly 
vzneseny připomínky. 

Současně ZO projednalo zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2022, která je součástí  
závěrečného účtu. Krajským auditorem nebyly zjištěny chyby a nedostatky (přezkum proběhl 17. 5. 2023 na 
obecním úřadě v Dlouhém). Zastupitelstvo obce hlasováním jednomyslně schválilo závěrečný účet obce, a to 
bez výhrad.
Návrh Usnesení č. 04/23/04 - Zastupitelstvo obce projednalo závěrečný účet obce spolu se zprávou o  
výsledcích přezkoumání hospodaření obce za uplynulý kalendářní rok 2022 na základě § 43 zákona č.  
128/2000 Sb.,  o obcích,  ve znění pozdějších předpisů a na základě § 17 zákona č.  250/2000 Sb.,  o 
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů a souhlasí s celoročním hospodařením, a to bez výhrad. 
Hlasování:  9  pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno.

5) Schválení účetní závěrky za rok 2022
Paní  účetní  seznámila  přítomné  s předloženou  účetní  závěrkou  obce  za  rok  2022.  Zastupitelé  neměli 
připomínky.  O schválení  účetní  závěrky byl  vypracován protokol  v souladu s vyhláškou 220/2013 Sb.  o 
požadavcích  na  schvalování  účetních  závěrek  některých  vybraných  účetních  jednotek.  Materiály 
vyjmenované v protokolu obdrželi zastupitelé elektronicky.
Návrh usnesení č. 04/23/04 – Zastupitelstvo obce Dlouhé schvaluje účetní závěrku obce za rok 2022.
Hlasování:  9 pro, 0 proti, 0 se zdržel - schváleno
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6) Hospodaření obce a zpráva o činnosti
Podrobný přehled hospodaření obce k 14. 6. 2023 byl promítnut projektorem a místostarostka podala bližší 
informace. Nikdo nevznesl dotaz k hospodaření. Dále místostarostka podala zprávu o činnosti z minulého 
jednání: 
- 24.4.2023 byla odvezena sbírka šactva. Proběhla diskuse k povinnosti obce od roku 2025 míst sběrné místo pro 

textil.  Místostarostka  dotazovala  na  Diakonii  možnost  umístění  kontejneru.  Informační  e-mail  byl  přeposlán 
28.4.2023 zastupitelům. Nový kontejner cca 35 000,- Kč, šlo by odkoupit i použitý. Dotázat se ještě na budoucí 
poplatky, zda a jak by probíhal svoz, přeptat se i u sousedů, kde už kontejnery mají. U zastupitelů převládá názor, 
že lepší je dělat sbírku 1x ročně. Dohodnuto zatím počkat do příštího roku. 

- 3. 5. 2023 proběhla výsadba na Podvesnicích – nyní jsme obdrželi fakturu a zaplatili ji ve výši 245 555,- Kč, do 
dvou  měsíců  by  měla  částka  přijít  na  účet,  byla  podaná  žádost  o  platbu.  Stromky  byli  obecní  zaměstnanci  
několikrát zalít do vaků.

- 7.5.2023 – proběhl Florián
- 17.5.2023 – přezkum hospodaření
- 23.5.2023  –  prezentace  obce  v soutěži  Vesnice  roku  –  obec  získala  Bílou  stuhu  za  činnost  s mládeží  – 

diskutováno, co za výhru pořídit, souhlas něco pro děti – dlouho slibovaný workout, který by bylo ale vhodnější  
než na návsi  umístit  někde ke KD. Starostka navrhuje do prostoru před KD buk převislý.  Jiří Hubl navrhuje  
v zadní části travnatého hřiště, mohla by tam být i lezecká stěna. Dohodnuto, že se osloví mládež a děti, co by si  
přáli a kde. 

- 29.5.2023 - přivezla firma PaL mulčovač po opravě
- Koncem května se začalo dláždit parkoviště před OÚ, nyní už je dokončené – předsedající poděkovala za pomoc 

místní mládeži i zaměstnancianonymizováno
- Pokračovaly práce v lese – sázení, oplocenky, vyžínání, postřik proti Klikorohovi
- Do  konce  června  by  měla  být  dokončena  územní  studie,  proběhla  schůzka  s projektantem inženýrských  sítí 

s panem anonymizováno, odsouhlaseno, že zpracuje projekt. Polohopis je hotov.
- Silničáři začali opravovat most – částečně udělají novou balenou a objednáme u nich i doplní balené k  novému 

parkovišti.
- Jan Krejsek přivezl roury na propustky z opravovaného plynovodu, do 14 dnů se pustíme do opravy přejezdu na 

pole naproti Polňáku.
- 11.6.2023 – výlov Přehrázek a vrácení ryb do nádrže a Halíře – předsedající poděkovala všem, co pomáhali
- 15.6.2023 – schůzka s pracovnicí COOP ohledně situace naší prodejny – zatím i přes zvýšené náklady na energie 

je prodejna v zisku. Máme souhlas s úpravou terénu před prodejnou. Dopisem jsme poukázali  na špatný stav 
schodiště, dnes ústně i rampy (ale o té prý ví). 

- Oslavy  130.  výročí  SDH  Dlouhé  –  pozváni  dva  radní  za  Kraj  Vysočina  a  to  pan  Ing.  anonymizováno a  Mgr. 
anonymizováno.  Starostka  navrhla  jako  příspěvek  hasičům,  že  by  obec  uhradila  výrobu  brožur.  anonymizováno 
informoval o ceně, faktura je již vystavená na hasiče, dohodnuto poskytnout finanční dar ve výši faktury. 

Usnesení č. 04/23/06a – Zastupitelstvo obce bere na vědomí hospodaření obce a zprávu o činnosti.  
Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

Usnesení  č.  04/23/06b  –  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  SH  ČMS  –  Sboru  dobrovolných  hasičů 
poskytnout finanční dar na úhradu vytisknutí brožur ke 130. výročí založení sboru ve výši 10 120,- Kč. 
Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

7) Rozpočtové opatření 3/2023 
Místostarostka seznámila s návrhem rozpočtového opatření č. 3/2023. Schváleno bez připomínek.    
Návrh usnesení č. 04/23/07 – Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2023.
Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

8)    Schválení  bezúročné  půjčky  Mikroregionu  Novoměstsko  na  předfinancování  dotace  na   
projekt Odpadového hospodářství 
Předsedající  seznámila  zastupitele  s žádostí  Mikroregionu  o  schválení  předfinancování  projektu  formou 
návratné finanční výpomoci. Podklady obdrželi zastupitelé s materiály. Zastupitelé souhlasí bez připomínek.
Návrh  usnesení  č.  04/23/08  –Zastupitelstvo  obce  Dlouhé  schvaluje  poskytnutí  návratné  finanční 
výpomoci  Mikroregionu  Novoměstsko  ve  výši  700 000,-  Kč,  což  je  rozpočet  pro  naši  obec,  na 
předfinancování dotace projektu „Předcházení vzniku odpadů v mikroregionu Novoměstsko“. 
Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

9) Různé 
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Předsedající  předložila  ke  schválení  cenovou nabídku od  firmy COLAS na  opravu dalšího  úseku cesty 
k vodojemu – jedná se o poslední horní úsek do křižovatky. Zastupitelstvo souhlasí. Součástí zpracování 
cenové nabídky bylo i nacenění prodloužení cesty až po odbočku k vodojemu, ale zde se zastupitelé shodli, 
že nebudeme realizovat, max. zpevníme obalovanou drtí. 
Návrh usnesení  č.  04/23/09a –Zastupitelstvo obce Dlouhé schvaluje  realizaci  opravy dalšího úseku 
cesty k vodojemu dle zaslané cenové nabídky od firmy COLAS. 
Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

-  Proběhla  diskuse  k fotovoltaice.  Předsedající  informovala  o  vývoji  v  legislativě,  na  Krajském  úřadě 
proběhla na toto téma konference. Zatím není schválen nový energetický zákon, takže komunitní energetiku 
lze využít pouze u bytových domů. Vzájemné sdílení mezi odběrnými místy zatím tedy nejde. Snad do konce 
roku. Dotační titul na FVE na budovách obce prodloužena do 29.9.2023. Zastupitelé chtějí prověřit ještě 
možnost,  kdy by se soláry v rámci výzvy umístily na vodojem (do oplocení),  tam je největší spotřeba a 
případně potom využívat toto místo pro komunitní sdílení. Místostarostka zkusí zjistit.

- Přípravna krmiv – předsedající seznámila zastupitele se záměrem pana anonymizováno z Branišova přístavby 
krmiv k stávajícímu objektu stáje. Zastupitelé nahlédli  do projektu a nemají proti  stavbě námitek. Pouze 
připomínka, že polní cesta podél stáje se po přístavbě posune na odstup pouze 2 metrů od hranice. A že je  
třeba upozornit, že po stavebních úpravách je třeba polní cestu uvést do sjízdného stavu. Obec neplánuje na 
své náklady cestu zpevňovat. 

- Krejsek Jan – lípy vysázené na návsi v roce 2017 už jsou pěkně vzrostlé a je na čase připravit skácení dvou 
krajních lip, jak bylo dohodnuto před lety, kdy se sázely, aby novým lipám neubíraly sílu a nestínily. Všemi 
zastupiteli odsouhlaseno a dohodnuto připravit kácení na podzim (výškové práce – v blízkosti je vedení el. 
en). Josef Hlavatý informoval, že bratr anonymizováno s kolegou dělají výškové práce u HZS, možno zkusit 
oslovit je.  

10) Závěr
Předsedající poděkovala všem za účast a ukončila jednání ve 20:32 hod.

Zápis byl vyhotoven dne: 19. 6. 2023

Zapsal: Tulisová Pavlína    ….………………….…………

Ověřovatelé zápisu:       Ing. Stupka Jaroslav ……………………….………..

      Tulis Josef     ……………………………..….

Hlavatá Jaroslava, starostka obce………………………….
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